
                                                           ZÁPIS č. 12/2024        

Zastupitelstvo obce Šaratice konané dne 09.10.2024 

Přítomni:  Dostálová Ludmila, Holoubek David, Holoubek František, Kalouda Karel, 

Konečný Roman, Kropáček Filip, Koutný Tomáš, Lorenz Sebastian, Málek 

Miroslav, Polášek Michal, Přerovský Richard, Silnica Jiří, Silnica Marek, 

Ševčík Pavel 

 

Nepřítomen:  Horáček Jaroslav  

Zapisovatel : Blanka Jiráčková  

Ověřovatel zápisu: Bc. David Holoubek, Michal Polášek 

Místo a čas konání:  obřadní síň OÚ, Šaratice v 19.00 hod 

Dále přítomni:  členové Kultura Šaratice 

 

1.  Zahájení, schválení programu jednání, zapisovatele, ověřovatele 
Starosta obce p. Karel Kalouda zahájil zasedání, přivítal všechny přítomné; konstatoval, že je 

přítomno 14 členů ZO, a to je tedy usnášeníschopné.  Zapisovatelkou byla navržena p. Blanka 

Jiráčková, ověřovateli zápisu pan Bc. David Holoubek  a  pan Michal Polášek. Zasedání bylo 

svoláno v souladu se zákonem.  
Program:  

1. Zahájení, schválení programu jednání, zapisovatele a ověřovatelů zápisu  

2. Informace k jednání Rady obce 

3. DIMATEX – schválení dodatku č. 3 k Dohodě o spolupráci 

4. Projednání možnosti zbudování FVE na střeše budovy OÚ 

5. Schválení programu rozvoje obce Šaratice na období 2024-2030 

6. Schválení výběru dodavatele – rekonstrukce chodníků 

7. Rozpočtové opatření č. 9/2024 

8. Různé, úkoly, závěr 

 

Usnesení 1:  

Zastupitelstvo obce Šaratice schvaluje program jednání, zapisovatelkou je p. Blanka 

Jiráčková, ověřovateli zápisu jsou pan Bc. David Holoubek a pan Michal Polášek. 

                       Hlasování : 14 – 0 – 0, schváleno  
 

 

2.  Informace k jednání Rady obce 

Informuje místostarosta obce, Ing. Marek Silnica. RO na svém jednání dne 30.9.2024 

projednávala na základě žádosti převod nájemní smlouvy ordinace lékaře – bylo schváleno, 

nicméně následně žadatel o převod vzal svoji žádost zpět. RO dále řešila možnost umístění 

FVE na budovu OÚ Šaratice – viz. dnes projednávaný bod č. 4. 

Usnesení 2  

ZO bere na vědomí informaci podanou k jednání Rady obce. 

Hlasování: vzato na vědomí, nehlasováno 

 

 

3.  DIMATEX – schválení dodatku č. 3 k Dohodě o spolupráci  
Firma DIMATEX zajišťuje na základě smlouvu pro naši obec svoz jednoho kusu kontejneru 

na textil, který je umístěn v obecním dvoře. ZO seznámeno se zněním dodatku č. 3. 



Usnesení 3 

ZO schvaluje dodatek č. 3 k Dohodě o spolupráci s firmou DIMATEX – platný od 

1.1.2025, cena za svoz 1x kontejner 2000,- Kč + DPH/rok. ZO pověřuje starostu obce 

podpisem dodatku.  

Hlasování: 14 – 0 – 0, schváleno 

 

4.  Projednání možnosti zbudování FVE na střeše budovy OÚ 

ZO seznámeno se studií firmy Axiom engineering s.r.o. na možnost instalace fotovoltaické 

elektrárny (FVE) na budovu OÚ Šaratice. 

Diskuze ke vhodnosti pořízení FVE a co vše by z takto získané energie šlo zajistit – budovu 

OÚ, budovu tělocvičny, školy. Bude vhodné oslovit ještě další firmu k možnosti zpracování 

příslušné studie.  

Usnesení 4 

ZO se dále bude zabývat možností zbudování FTE na budově OÚ a pověřuje starostu 

obce dalšími potřebnými kroky. 

Hlasování: 14 – 0 – 0, schváleno 

 

5. Schválení programu rozvoje obce Šaratice na období 2024 - 2030 

ZO seznámeno s Programem rozvoje obce Šaratice na období 2024 – 2030, jeho 

zpracovatelem je obec Šaratice a Centrum společenských služeb Dobrovolného svazku obcí 

Ždánický les a Politaví.  

Usnesení 5 

ZO schvaluje Program rozvoje obce Šaratice na období 2024 - 2030 v předloženém 

znění.  

Hlasování: 14 – 0 – 0, schváleno 

 

 

6. Schválení výběru dodavatele – rekonstrukce chodníků 

ZO seznámeno s podklady. Výběrové řízení realizovala firma RTS, nabídku dle zadání dodaly 

firmy: Ekostavby Brno a.s., IDS – inženýrské a dopravní stavby Olomouc, a.s., PORP a.s., 

PROSTAVBY a.s., SWIETELSKY stavební s.r.o., ZAMONT cz s.r.o. 

Dle podmínek výběrového řízení nejvýhodnější nabídku na rekonstrukci chodníků podala 

firma PROSTAVBY a.s. – cenová nabídka 27 398 789, 38 Kč + DPH. 

Usnesení 6 

ZO schvaluje jako dodavatele akce REKONSTRUKCE CHODNÍKŮ ŠARATICE firmu 

Prostavby a.s. a pověřuje starostu obce dalšími potřebnými kroky.  

Hlasování: 14 – 0 – 0, schváleno 

 

7. Rozpočtové opatření č. 9/2024 

ZO seznámeno s položkami rozpočtového opatření. 

Usnesení 7 

ZO schvaluje rozpočtové opatření č. 9/2024 v předloženém znění.  

Hlasování: 14 – 0 – 0, schváleno 

 

 



8. Různé, koly, závěr 

8a Žádost SDH Šaratice o bezplatné pronájmy sálu OÚ na akce v roce 2025 – v sobotu 

22.2.2025 DĚTSKÁ UZLOVACÍ SOUTĚŽ, v sobotu 1.3.2025 OSTATKOVÁ ZÁBAVA. 

Usnesení 8a 

ZO schvaluje bezplatný pronájem sálu OÚ Šaratice dle podané žádosti na akce 

pořádané SDH Šaratice dne 22.2.2025 – dětská uzlovací soutěž, dne 1.3.2025 ostatková 

zábava.  

Hlasování: 14 – 0 – 0, schváleno 

 

8b Kultura Šaratice – informace k pořízení skákacího hradu 

Členové ZO seznámeni se sdělením Kultury Šaratice, jejíž členové jsou dnešnímu jednání 

osobně přítomni. Na pořízení skákacího hradu byla ZO odsouhlasena před časem částka do 

50 000,- Kč. Bohužel rozměrově a kvalitou odpovídající skákací hrad lze v současné době 

pořídit za částku  cca 100 000,- Kč. Sama Kultura Šaratice se přiklání k variantě 

smysluplnějšího využití finančních prostředků, skákací hrad v lze případně na některé akce 

zapůjčit – jak se řešilo dosud.  

Usnesení 8b 

ZO upouští od plánovaného zakoupení skákacího hradu. 

Hlasování: 14 – 0 – 0, schváleno 

 

8c Podnět p. Monika Hudečková  - k možnosti zhotovení informačního a navigačního 

systému v obci 

ZO seznámeno s výše uvedeným podnětem – umístění směrovek po obci, které by odkazovali 

na místní vybavenost – areál TJ, spor. areál, škola, MŠ, hřbitov, OÚ, zdravotní středisko …. . 

Diskuze – toto není špatná myšlenka, nutné vytipovat místa v obci k osazení směrovek. 

Umístění tohoto navigačního a informačního systému však opět spadá do schvalovacího 

procesu u Policie Vyškov. Členové ZO do dalšího jednání ZO předloží své návrhy k umístění 

směrovek. 

Usnesení 8c 

ZO bere na vědomí podnět na zhotovení informačního a navigačního systému v obci. 

Hlasování: vzato na vědomí, nehlasováno 

 

 - Starosta obce informuje, že zářijové povodně 2024 v naší obci opět potvrdily, že v případě 

vylití řeky Litavy z koryta je nejvíce ohrožen povodní  sportovní areál – diskuze jakým 

způsobem areál zabezpečit – např. zpevněním oplocení areálu – při zakoupení materiálu by 

mohlo být řešeno pomocí obecních zaměstnanců. P. Michal Polášek – má zkušenosti s firmou 

pana Kuklínka z Prace – varianta lité betonové zídky, pan Michal Polášek zajistí cenovou 

nabídku. 

 

- p. M. Polášek – upozorňuje, že z důvodu uložení inženýrských sítí vedoucím ke stavbám RD 

směrem na Milešovice bude vhodné dořešit vlastnictví pozemků. Pozemky jsou ve vlastnictví 

JMK – s ohledem právě na umístění inženýrských sítí – včetně nové kanalizace -  by bylo 

vhodné požádat o bezúplatný převod dotčených částí pozemků do vlastnictví obce Šaratice. 

 

- p. Bc. D. Holoubek – byl osloven manželi Štefanovými – jichž RD se nachází v blízkosti  

Milešovského potoka a zde v důsledku povodňové situace v září 2024 došlo k rozlití potoka 



do luk a polí. Zda není možné nějakým způsobem této situaci do budoucna předejít tak, aby 

nedošlo k ohrožení přilehlých nemovitostí. Tuto situaci zřejmě nebude řešit Povodí Moravy – 

nutné, aby každý vlastník pozemků, nemovitostí zajistil vlastními silami zabezpečení svého 

majetku.  

 

- p. J. Silnica upozorňuje na výtluky na místní komunikace v Nové ulici, starosta zajistí 

nápravu. 

 

- p. Ing. Tomáš Koutný otevírá obsáhlou diskuzi z pronájmům sálu OÚ a především 

venkovního prostranství za halou (obecní dvůr) k soukromým účelů (rodinné oslavy a 

podobně), poukazuje především na hlučnost akcí v noci a do ranních hodin. Diskuze 

k omezení či nepovolování těchto akcí, případně k zavedení opatření k regulaci hlučnosti na 

těchto soukromých akcí. Do příštího jara, kdy je předpoklad, že budou využívány venkovní 

prostory obecního dvora se najde řešení tohoto problému.  

 

- p. Ludmila Dostálová BA – dotaz k využití prostor bývalé MŠ na Malé Americe (starosta 

sděluje, že je stále vedeno jako prostory využívané ZŠ a MŠ Šaratice) a dotaz k platovému 

ohodnocení obecních zaměstnanců, případnému sjednávání brigádníků na práce po obci.  

 

- p. R. Konečný poukazuje, že budovu bývalé MŠ by šlo použít do budoucna např. jako 

prostory pro místní knihovnu. V této souvislosti p. M. Polášek upozorňuje na možné dotační 

výzvy, které řeší pořízení obecního bydlení – pan Polášek zašle starostovi obce odkaz na 

příslušnou dotační výzvu.  

 

- p. Bc. D. Holoubek dotaz k zajištění stravování zaměstnanců obce – zda lze zajistit v místní 

škole – starosta sděluje, že nelze – kapacita místní školní kuchyně a výdejny je zcela naplněna 

žáky ZŠ a MŠ Šaratice, školním personálem, vaří se i pro MŠ Hostěrádky – Rešov a Zbýšov.  

 

S ohledem na skutečnost, že byl program zasedání vyčerpán, starosta poděkoval všem za 

účast a jednání ukončil v 20.50 hodin.  

Termín příštího zasedání v termínu -  dle pozvánky starosty obce – ZO č. 13/2024 středa 

30.10.2024 od 19.00 hodin.  

Pozn. : U záznamu hlasování je pořadí : PRO – PROTI – ZDRŽEL SE 

     (např. 14 – 0 – 1 ) 

 

V Šaraticích dne 18.10.2024, zápis má 4 strany.   

 

Blanka Jiráčková – zapisovatelka                                          ………………………………. 

 

Ověřovatelé zápisu:     

 

Bc. David Holoubek                                                              ………………………………          

 

 

Michal Polášek                                                                       ……………………………… 

       

 

Karel Kalouda – starosta obce                                    ….………………………………..  


